
 
 

Interpellation S – SD, M, KD och Sjukvårdspartiet planerar stora anpassningar 

på kort tid i sjukvården – är konsekvenserna för medborgarna klarlagda? 

Nätverk Välfärd är en politisk ledningsgrupp bestående av ordförande för social-, omsorgs-, 
omvårdnadsnämnd eller motsvarande, och för barn- och utbildningsnämnd eller motsvarande inom 
kommunerna samt ledamöter i hälso- och sjukvårdsnämnden Region Gävleborg. Denna politiska 
ledningsgrupp tar det gemensamma ansvaret för att på en övergripande nivå identifiera behov av, 
initiera, leda och utvärdera samt utveckla de gemensamma samverkansfrågorna i Gävleborgs län. Som 
en följd av detta blir också nätverkets uppgift att identifiera, analysera och åtgärda systemfel och andra 
hinder i våra välfärdssystem, som försvårar sådana samverkanslösningar. 
 
I samband med Nätverk Välfärds senaste sammanträde 2024-02-02 avhandlades punkten ”Aktuellt och 
utmaningar inom skola, region och socialtjänst”. Av mötesanteckningarna framgår att företrädare för 
Region Gävleborg (RG) delgav följande bedömning av det ekonomiska läget och de konsekvenser som 
är att vänta i form av mycket omfattande anpassningar av nuvarande/befintlig sjukvårdsverksamhet: 
”Ekonomi, rekordstort underskott, stora anpassningar som behöver göras på kort tid, politiken 
förväntar sig en budget i balans under 2025. Men också en fullgod tillgänglighet till vården, en 
utmaning då tillgänglighet och minska köer kostar pengar.” 
 
Mötesanteckningarna gör klart att stora anpassningar av verksamheterna planeras och att dessa 
anpassningar skall genomföras inom kort. Likaså framgår att det politiska beslutet om en balanserad 
budget redan 2025 kommer att motverkas av den politiska ledningens förväntningar på ”en fullgod 
tillgänglighet till vården” eftersom tillgänglighet också är en kostnadsfråga samt att det råder mycket 
omfattande bemanningsproblem i primärvården. 
 
När en plan för anpassningar av sjukvården nu således föreligger samt att planen inom kort ska 
verkställas, måste den politiska ledningen SD, M, KD och Sjukvårdspartiet ansvarsprövas inför 
regionfullmäktige, vilket ytterst ska fatta större beslut av strukturpåverkande art. 
 
Mot bakgrund av det ovan anförda önskar jag ställa följande frågor till hälso- och sjukvårdsnämndens 
(HSN) ordförande: 
 

1. Vilka större anpassningar av sjukvårdsverksamheten inom Region Gävleborg planeras? 
2. När i tid kommer dessa anpassningar att verkställas för att möta det politiska beslutet om 

budget i balans 2025? 
3. Bedömer ordf HSN att det är rättvisande inför medborgarna att utlova fullgod tillgänglighet 

samtidigt som de större anpassningarna ska genomdrivas? 
4. Vilka konsekvenser bedömer ordf HSN att de större anpassningarna kommer att leda till för 

befolkningen i länet? 
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